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Genève, le 11 avril 2005

	Réf:

Tél.:
Fax:
E-mail:
	Circulaire TSB 27

COM 6/SC
+41 22 730 6805
+41 22 730 5853
tsbsg6@itu.int
	-
Aux administrations des Etats Membres de l'Union

	
	
	Copie :

-
Aux Membres du Secteur UIT-T;

-
Aux Associés de l'UIT-T;

-
Aux Président et Vice-Présidents de la Commission d'études 6;

-
Au Directeur du Bureau de développement des télécommunications;

-
Au Directeur du Bureau des
radiocommunications


	Objet:
	Questionnaire sur les composants optiques passifs dans les réseaux d'installations extérieures


Madame, Monsieur,

1
Compte tenu de l'augmentation de la demande pour des applications large bande, la technologie des fibres optiques est déployée de plus en plus dans les réseaux d'accès. Autrement dit, à part les fibres et les câbles optiques, des dispositifs optiques pourront aussi être mis en place dans les installations extérieures.

2
Dans ce contexte, à la réunion qu'elle a tenue à Genève du 31 janvier au 4 février 2005, la Commission d'études 6 de l'UIT-T a marqué son accord de principe sur l'élaboration, pendant la présente période d'études, d'une Recommandation sur l'application des composants optiques passifs dans les réseaux d'installations extérieures dans le cadre du programme de travail prévu pour la Question 9/6 (Manchons de raccordement, terminaisons et répartiteurs, enceintes extérieures et composants passifs). Elle a aussi l'intention de réviser la Recommandation L.12 (Epissurage des fibres optiques), si nécessaire.

3
Pour faciliter l'élaboration de ce projet de nouvelle Recommandation, la Commission d'études a décidé de rédiger un questionnaire visant à recueillir des informations et des données d'expérience sur l'application des dispositifs optiques dans les réseaux du monde entier. Les données ainsi obtenues permettront de répertorier les problèmes, les besoins et les pratiques des opérateurs sur le sujet en question. Elles serviront à élaborer un projet de Recommandation sur ce sujet. Des questions concernant la connectivité optique et les épissures sont intégrées dans ce questionnaire en vue de la révision possible de la Recommandation UIT-T L.12.

4
Nous comptons sur votre concours pour nous aider à élaborer le projet de nouvelle Recommandation susmentionné. Nous vous prions donc de bien vouloir remplir le questionnaire reproduit dans l'Annexe et le retourner, dûment rempli, au Rapporteur pour la Question 9/6 (copie à tsbsg6@itu.int) avant le 1er septembre 2005:


M. Chris Radelet

Tyco Electronics Raychem N.V.

Diestsesteenweg 692

B-3010 Kessel-lo

Belgique


Tél.: +32 16 35 1524

Fax: +32 16 35 1689

Email: cradelet@tycoelectronics.com
5
Il est préférable de renvoyer les formulaires par e-mail ou par télécopie. N'hésitez pas, le cas échéant, à fournir un complément d'informations sur des pages supplémentaires si l'espace prévu dans le questionnaire n'est pas suffisant.

6
Je compte sur votre coopération pour que vous fassiez en sorte de formuler des réponses aussi précises que possible et de les communiquer au Rapporteur susmentionné avant la date limite.

Veuillez agréer, Madame, Monsieur, l'assurance de ma haute considération.

H. Zhao
Directeur du Bureau de la normalisation
des télécommunications

Annexe: 1

Annexe 1

Questionnaire on passive optical components in outside plant networks

Scope

This Questionnaire addresses the deployment of passive optical components in outside plant conditions, including questions concerning optical connectivity and splices, in accordance with the agreements at the recent Study Group 6 meeting (Geneva, 31 January - 4 February 2005).

Objective

The objective of this questionnaire is to collect information and experiences on the application of optical devices in networks around the globe. This will help to identify operators’ issues, needs and practices concerning this subject. This information will serve to prepare the draft recommendation on this topic.

Deadline

Replies to this Questionnaire should be sent to Rapporteur (with copy to TSB) by 1st September 2005 at the latest, to allow data processing and analysis before the next Study Group 6 meeting (Geneva, 28 November – 2 December 2005). The Rapporteur directions are:

	Mr Chris Radelet

Tyco Electronics Raychem N.V.

Diestsesteenweg 692

B-3010 Kessel-lo

Belgium
	Tel:
+32 16 35 1524

Fax:
+ 32 16 35 1689

Email:
cradelet@tycoelectronics.com


The forms can be returned via email or fax. If needed, please feel free to add additional pages for additional information, should the space provided not be enough.

Questions

	1.
	Name of the operator or authority: 


	
	

	2.
	Size of the network:

	2.1
	Total number of subscribers:

	
	......................, of which:

	
	........... % connected by copper pairs

	
	........... % connected by fibre

	
	........... % connected by coax

	
	........... % connected by other technology (
)

	2.2
	Total amount of optical fibre cable kilometres installed:

	
	....................km, of which:

	
	............% backbone (between central offices)

	
	............% access (between central offices & subscribers)

	2.3
	Numbers of homes passed (but not necessarily connected) with fibre up to now:

	
	


	2.4
	What will be the deployment rate for fibre-to-the-home networks in the near future:

	
	(Number of homes passed; subscribers connected to fibre, for the next 3-5 years)

	
	


	
	

	3.
	Optical Devices & Connectivity:

	3.1
	What types of Passive optical devices (including connectors or mechanical splices) are currently applied in outdoor locations of your network


	Class of device
	Type
	Qty installed
	Experience
since...
	In what type of enclosures?
	Location

	
	
	(Pieces)
	Number of years
	Sealed closures
	Breathing closures
	Street cabinet
	Under ground
	Above ground

	Mechanical Splices
	(1)
	
	
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%

	Connectors
	(2)
	
	
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%

	Splitter/Couplers
	(3)
	
	
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%

	WDMs
	(4)
	
	
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%

	Attenuators
	
	
	
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%

	Other: .................
	
	
	
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%
	.......%


Notes:

	(1) Type/brand

(2) Type
	(3) Fused, planar, etc

(4) Fused, gratings, thin film filter, arrayed waveguides, etc


	3.2
	Experiences

	3.2.1
	What are typical concerns/experiences with optical splices in the outside plant?

	
	


	3.2.2
	What are typical concerns/experiences with optical connectors in the outside plant?

	
	


	3.2.3
	What are typical concerns/experiences with optical (branching) devices in the outside plant?

	
	


	3.2.4
	What are typical concerns/experiences with other optical devices in the outside plant?

	
	


	3.2.5  
	What are typical precautions/methods/requirements applied to avoid such problems?

	
	


	3.3
	Specifications

	3.3.1
	What are the typical performance requirements standards used today for:  

	
	- Splices (mechanical): 


	
	- Connectors: 


	
	- Branching devices: 


	
	- Other (specify): 


	3.3.2
	How do you define and evaluate reliability and durability of optical devices, splices and connectors, especially for outdoor applications? 
(e.g. Failure-in-Time (FIT-) rates, standards/Recommendations, etc)  

	
	


	3.3.3
	According to your experience, what topics concerning the use of optical devices are not sufficiently described/ covered in current standards/Recommendations?

	
	



______________
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